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usz 0 1 s z t  a, k tóry przedstaw ił m. in. 
następujące problem y: ruch spraw, 
w spółpraca z zespołami i spraw y o r
ganizacyjne sądów. Ruch spraw  k a r
nych w  sądach powiatowych zm niej
szył się  w  1974 r. — w  stosunku do 
1973 r. — z 8 086 sp raw  do 7 196. N a
tom iast spraw  cywilnych w  tym  sa
mym okresie było o 231 więcej, gdyż 
w  1973 r. — 11644, a w  1974 r. — 
11 875. T ak  więc w  ostatnich latach 
notuje się system atyczny spadek 
spraw  karnych.

Jeśli chodzi o w spółpracę z zespoła
mi adwokackim i, to prezes Olszta po 
dziękował za znaczną popraw ę pracy 
adw okatów . Zwrócił jednak  uwagę na 
istn iejące jeszcze uchybienia, a m ię
dzy innym i na to, że nie dołącza się 
do pozwów odpow iednich dokum entów 
lub ich odpisów, nie podaje się ad re
sów stron, zapom ina się — przy u- 
dzielaniu pełnom ocnictw  substy tucyj
nych na dany te rm in  — o ich udzie
laniu  na dalsze term iny. Rewizje ad 
w okatów  w skazują na niezbyt dok
ładną znajomość akt. W nioski rew izji 
są niekiedy w adliw ie form ułowane, 
m ylnie pow oływ ane są podstaw y re 
w izyjne. Mówca dodał też, że sygnali
zowane niepraw idłow ości w  pracy 
niektórych sądów  będą zawsze ana li
zowane i zostaną w  m iarę możliwości 
usunięte.

Na zakończenie swojego przem ów ie
n ia prezes J. O lszta przekazał in fo rm a
cyjnie sch em a t organizacyjny sądów  po 
zm ianach adm inistracyjnych. Jeżeli 
chodzi o sądy rejonow e, będą one o- 
gólnie większe od dotychczasowych 
pow iatowych i będą m iały do rozpa
trzen ia większy zakres spraw .

W dalszym toku obrad przew odni
czący zgrom adzenia poddał pod gło
sowanie zgłoszony przez K om isję R e
w izyjną wniosek o udzielenie Radzie 
Adwokackiej absolutorium  za okres 
sprawozdawczy. Delegaci p rzy ję li je 
dnogłośnie w niosek Kom isji R ew izyj
nej p rzy  w strzym ujących się głosach 
członków Rady.

Uchwalono następnie wysokość 
składki rocznej i prelim inarz budże
towy na 1975 r. oraz pro jek ty  uchw ał 
przedstaw ione przez K om isję w nios
kową.

Na zakończenie delegaci podjęli u- 
chwałę następującej treści:

„Zgromadzenie D elegatów  Izby Ol
sztyńskiej sk łada podziękow anie K o
m itetow i R edakcyjnem u „P alestry” za 
w kład pracy ma*ący na celu pod
noszenie poziomu pism a, które z ko
lei pom aga czytelnikom  w  stałym  pod
noszeniu kw alifikacji zawodowych o- 
raz  jest pomocne w  codziennej pracy 
adw okatów ”.

ad w. Mieczysław Górniak

I z b a  o p o l s k a

1. W dniu  26 kw ietn ia br. w  sali 
posiedzeń U rzędu M iejskiego w  Opo
lu odbyło się Zgrom adzenie Delega
tów  W ojewódzkiej Izby Adwokackiej 
w Opolu.

O tw arcia Zgrom adzenia dokonał 
dziekan Rady adw. M arek G a b r  y- 
j e 1 s k i, a przewodniczył obradom  
adw. A dam  Gutowicz.

W swoim  w ystąpieniu, m ającym  
ch a rak te r w prow adzenia do dyskusji, 
dziekan M. G a b r y j e l s k i  poświę
cił w iele m iejsca obchodzonej w  b ie

żącym roku 30 rocznicy zwycięstwa 
nad faszyzmem. Podkreślił, że w  w al
ce z faszyzmem ogrom ne ofiary  po
niósł naród polski, w tym  także adw o
katu ra . N aw iązując do pisem nego 
spraw ozdania, dziekan Rady p rzedsta
w ił szereg aktualnych problem ów  ad 
w okatury  opolskiej, a w  tym  a k tu a l
ne spraw y stanow iące przedm iot dzia
łan ia  Rady.

W dyskusji zabrało głos szereg de
legatów  oraz zaproszonych gości.

Uczestniczący w  obradach przew ód-
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niczący Kolegium A dw okatów  w  P o 
czdamie adw. Joachim  Z i g n e r  w  
serdecznych słowach podziękow ał za 
zaproszenie delegacji adw okatury  z o- 
k ręgu Poczdam  na obrady zgrom adze
nia. S tw ierdził, że w izyta ta  jest w y
razem  rozw ijającej się w spółpracy po
między obydwom a zaprzyjaźnionym i 
środow iskam i adw okackim i — zgodnie 
z uprzednio zaw artym  porozum ieniem . 
W im ieniu Kolegium  A dw okatów  w 
Poczdam ie przekazał Zgrom adzeniu 
najlepsze życzenia owocnych obrad.

Adw. PawełJ K w  o c z e  k , [naw iązu
jąc do 30 rocznicy zw ycięstw a nad 
faszyzmem, w  w ielkim  skrócie w spo
m niał o swej działalności na rzecz 
polskości Ś ląska Opolskiego, k tó ra  w 
trudnych la tach h itlerow skich Niemiec 
i okupacji daw ała m u zawsze wiele 
osobistej satysfakcji. Przypom niał, że 
zaangażowanie w  pracy społecznej i w 
walce o polskość Śląska przypłacił 
długoletnim  pobytem  w  obozie kon
centracyjnym .

Adw. Cyryl R a t a j c z a k ,  I sek re
ta rz  POP PZPR przy  Radzie Adwo
kackiej, naw iązał w  swoim w ystąpie
n iu  do obchodów X X X -lecia zwycięs- 
stw a nad faszyzmem. Na tle tej rocz
nicy p rzedstaw ił w kład adw okatury  
w  walce z okupantem , a następnie 
je j udział w  odbudowie k ra ju  oraz w 
życiu społeczno-politycznym i gospo
darczym . Mówca scharakteryzow ał 
rów nież obecne stosunki polsko-nie
m ieckie z uw zględnieniem  trudności 
w  procesie norm alizacyjnym  między 
PRL a RFN.

Prezes S ądu  W ojewódzkiego Zenon 
M a r  m a j p rzedstaw ił ak tualne zada
nia leżące przed sądam i w  zakresie 
w ym iaru  spraw iedliw ości. W części 
dotyczącej w spółpracy i w spółdziała
nia sądow nictw a z adw okaturą prezes 
M arm aj pozytywnie ocenił opolskie 
środowisko adw okackie i w yraził n a 
dzieję, że współdziałanie obydwu p io 
nów  nadal będzie przebiegać pom yśl
nie.

Adw. Jerzy H a 1 i n i a k  oraz adw. 
W ładysław  M a r t y  n u s k a  poruszyli 
w  sw ych w ystąpieniach problem  udzia
łu  adw okatów  w  {»stępow aniu przy
gotowawczym.

P łk  S tanisław  D u d ł o, zastępca ko
m endanta KW MO w Opolu, w  swym 
obszernym  w ystąpieniu poświęcił w ie
le m iejsca m. in. spraw ie udziału ad 
w okatów  w postępow aniu przygoto
wawczym. Zdaniem  kierow nictw a KW 
MO aktywność adw okatów  w  postę
pow aniu przygotowawczym system a
tycznie w zrasta, co należy ocenić po
zytywnie,* albowiem  już w toku śledz
tw a usuw a się wiele w ątpliw ości i 
pełniej w yjaśnia się spraw ę zgodnie 
z dyrektyw ą w ynikającą z art. 3 § 1 
k.p.k. P łk  Dudło w yraził zadowolenie 
z naw iązania bezpośrednich kontaktów  
R ady Adwokackiej z kierow nictw em  
KW MO, które pow inny być w  przy
szłości kontynuowane.

Adw. Adam  G u t o w i c z  poruszył 
spraw ę opłat sądowych w  spraw ach 
karnych  za II instancję, co s ta je  się 
już problem em  o w ydźw ięku społecz
nym ; przypom niał nadto o nieżycio
wym  uregulow aniu obecnie obow iązu
jącej taksy  adwokackiej. Postulow ał 
uspraw nianie pracy adw okatów  i są 
dów w  zakresie prawidłowego w ym ia
ru  sprawiedliwości.

Adw. Leonard O l e j  n i k k rytycz
nie w ypow iedział się w  spraw ie p la
now ania i wyznaczania przez sądy roz
p raw  w  niektórych okresach i porach 
roku.

Na zakończenie dyskusji głos zabrał 
prezes Naczelnej Rady Adwokackiej 
d r Zdzisław  C z e s z e j k o .  W swym 
w ystąpieniu  przedstaw ił on szeroką 
gam ę zagadnień nurtu jących  środow i
sko adwokackie. U stosunkow ał się 
rów nież do spraw  poruszonych w  dy
skusji, a między innymi do problem u 
uspraw nienia pracy adw okatów , dosko
nalenia zawodowego, udziału adw oka
tów  w  postępow aniu przygotowawczym, 
opłat sądowych w  spraw ach karnych
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za II  instancję, tak sy  adw okackiej, 
spraw  bytow o-socjalnych adw okatów  
i in tegracji środowisk praw niczych.

N astępnie Zgrom adzenie jednogłoś
nie uchw aliło  prelim inarz budżetow y 
Izby na 1975 r., w  w ersji p rzedsta
wionej przez Radę A dw okacką oraz 
zm ianę § 8 Regulam inu Funduszu  W za
jem nej Pomocy, przew idującego pod
wyżkę zapomóg pośm iertnych dla ro
dzin po zm arłych adw okatach-uczest- 
nikach Funduszu. U chw alone zostały 
również w nioski K om isji wnioskowej.

Na tym  Zgrom adzenie zakończyło 
swoje obrady.

2. Z okazji X X K -lecia Zrzeszenia 
P raw ników  Polskich Zarząd O kręgu 
Z P P  w  Opolu zorganizował w  dniu 
20.VI. 1975 r. uroczyste spotkanie swych 
członków. W uroczystości tej w ziął 
udział I zastępca w ojew ody opolskie
go m gr inż. K. Kiszą oraz przew od

niczący Tow arzystwa P rzyjació ł Opola 
K arol Musioł.

R eferat obrazujący działalność Zrze
szenia Praw ników  Polskich tutejszego 
O kręgu wygłosił attw. K arol Polaczek.

W czasie uroczystości zostały w rę
czone odznaczenia państw ow e i regio
nalne oraz złote odznaki Z PP  dla n a j
aktyw niejszych działaczy Zrzeszenia. 
Spośród adw okatów  — adw. M arian 
R o g o z i k ,  w ieloletni skarbn ik  Koła 
Z PP  w  Opolu, odznaczony został Zło
tym  Krzyżem  Zasługi, przyznanym  m u 
uchw ałą Rady P aństw a z dnia 21.V. 
1975 r., adwokaci: Adam  G u l o w i c z, 
P aw eł j K w o c z e k ; i K arol P o l a 
c z e k  w yróżnieni zostali m edalam i 
pam iątkow ym i z okazji 30-lecia PRL, 
a adw. Tadeusz K a c z k o w s k i  —■ 
Złotą O dznaką ZPP.

adw. Marek Gabryjelski

I z b a  p o z n a ń s k a

K lub Oficerów Rezerw y i Koła 
Obrońców W ojskowych przy  Radzie 
A dw okackiej n w  Poznaniu zorganizo
w ały w  dniach 28.V.—l.VI. b r. II 
R ajd Samochodowy do m iejsca o sta t
niej w alki gen. K arola Św ierczew skie
go, m ianow icie do Ja b ło n k i koło B ali
grodu. W rajdzie wzięło udział 9 sa
mochodów z 35 uczestnikam i. T rasa 
ra jdu  przebiegała przez ziemie: W iel
kopolską, K ielecką, Rzeszowską i K ra 
kowską.

W Baligrodzie uczestnicy ra jd u  zw ie
dzili cm entarz poległych żołnierzy, a 
w  Jabłonce pod pom nikiem  gen. K. 
Świerczewskiego złożono wieńce. Na 
całej trasie  uczestnicy ra jd u  zwiedzili 
zabytki historyczne i m iejsca pośw ię
cone pam ięci gen. K. Świerczewskiego.

W dniu 7 czerwca br. odbyło się 
spotkanie uczestników  ra jd u  w  sie
dzibie A utom obilklubu W ielkopolskie
go, gdzie w ręczono uczestnikom  upo
minki. Na spotkaniu, obok uczestn i
ków ra jdu  i k ierow nictw a KOR i Koła 
Obrońców W ojskowych, w zięli udział:

przedstaw iciele Szefa Sztabu W ojsko
wego ppłk. Tadeusz Degórski i ppłk. 
H enryk Bączkowski, Szef Sądu W ojsk 
Lotniczych p łk  Jan  M aciejko i przed
staw iciel LO K-u Oborski. W czasie 
spotkania przewodniczący złożył po
dziękowanie za pomoc w  organizacji 
ra jd u  Sztabowi W ojskowemu, Radzie 
Adwokackiej w Poznaniu, Polskiem u 
Związkowi M otorowemu, A utom obil
klubow i W ielkopolski i D yrekcji M ię
dzynarodowych Targów  w  Poznaniu. 
Szczególnie należy podkreślić ofiarną 
pomoc Szefa W ojewódzkiego Sztabu 
w  Rzeszowie p łka Józefa Malika. P o
mocy w  organizacji II R ajdu udzie
lili ponadto: jednostka W P w  Rze
szowie, Sztab  W ojskowy w  Sano
ku, Rady A dw okackie w  Kielcach i 
Rzeszowie. Na zakończenie spotkania 
płk Ja n  M aciejko wręczył koledze adw. 
Kazim ierzowi Tasiem skiem u „Brązowy 
M edal za Obronność K ra ju ”.

Należy zaznaczyć, że organizacja ra j
dów przez nasze Koło pow stała w 
ubiegłym roku. W zorem dla nas były


